



By Email : info@bcndp.ca & contact@bcndp.ca

Richmond, October 3, 2024

Subject: Making Francophone education a central political priority

Dear Mr. President,

As we approach this pivotal election campaign, I would like to draw your attention to an issue that is essential for the future of our province: Francophone education. As a political leader, you have the responsibility to shape policies that will have a lasting impact on our entire society, including Francophone communities.

The **Conseil scolaire francophone (CSF)** is entrusted by the School Act with ensuring quality education for Francophones in British Columbia, in line with Section 23 of the Canadian Charter of Rights and Freedoms. However, our ability to fulfill this mandate relies heavily on the political support and commitment that we receive during and after this campaign.

I urge you to integrate Francophone education into your party's platform, not only as a constitutional right but also as a vital component of our province's cultural and linguistic diversity. Elevating this issue in your speeches and commitments will strengthen the trust of Francophone voters in your party and underscore your dedication to upholding the rights of all communities.

Additionally, I encourage you to consider **strategic meetings** with CSF representatives to further explore this matter and to identify concrete actions that can be taken to support our mission.

I am confident that, under your leadership, The **New Democratic Party of British Columbia (BC NDP)**, will establish itself as a steadfast advocate for Francophone education, recognizing its significance in fostering the harmonious development of our society.

I look forward to your response and extend to you, **Mr. Aaron Sumexheltza**, my highest consideration.

Marie-Pierre Lavoie
Board Chair, Conseil scolaire francophone
British Columbia



Par courriel : info@bcndp.ca & contact@bcndp.ca

Richmond, le 3 octobre 2024

Objet : Placer l'éducation francophone au cœur des priorités politiques

Monsieur le Président,

À l'approche de cette période électorale décisive, je souhaite vous souligner l'importance fondamentale de l'éducation francophone pour l'avenir de notre province. En tant que leader politique, vous jouez un rôle déterminant dans la définition des priorités qui influenceront durablement l'ensemble de notre société, y compris les communautés francophones.

Le **Conseil scolaire francophone (CSF)** est chargé, selon la Loi scolaire, d'offrir une éducation de qualité aux francophones de Colombie-Britannique, conformément à l'article 23 de la Charte canadienne des droits et libertés, et ce, depuis près de 30 ans. Toutefois, la réalisation de cette mission dépend largement du soutien et de l'engagement politique que nous recevrons, tant pendant qu'après cette campagne.

Il est essentiel que votre parti intègre l'éducation francophone dans ses priorités politiques, non seulement comme un droit fondamental, mais aussi comme un pilier de la diversité culturelle et linguistique de notre province. Mettre cette question au cœur de vos engagements renforcera la confiance des francophones envers votre parti et illustrera votre volonté de protéger les droits de toutes les communautés.

Je vous propose également d'organiser des **rencontres stratégiques** avec les représentant·e·s du CSF afin de discuter des actions concrètes à entreprendre pour soutenir notre mission et garantir un avenir prospère pour l'éducation francophone.

Je suis convaincue que sous votre leadership, le **Nouveau Parti démocratique de la Colombie-Britannique (NPD BC)**, saura s'affirmer comme un soutien essentiel de l'éducation francophone, en reconnaissant sa valeur dans l'épanouissement de notre société.

Dans l'attente de votre réponse, je vous prie d'agréer, **Monsieur Aaron Sumexheltza**, l'expression de ma plus haute considération.

Marie-Pierre Lavoie

Présidente du conseil scolaire francophone
Colombie-Britannique